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Šīs lapa ir mašīntulkota [Saite].  Mašīntulkojumos var būt kļūdas, kas var mazināt skaidrību un 
precizitāti; Ombuds neuzņemas atbildību par neatbilstībām. Lai iegūtu visuzticamāko 
informāciju un juridisko precizitāti, lūdzam skatīt šādus dokumentus. avota versija angļu valoda 
ir norādīta iepriekš.  Lai iegūtu plašāku informāciju, lūdzam skatīt mūsu valodu un tulkošanas 
politiku [Saite]. 

Eiropas Ombuda lēmums par sūdzību Nr. 
1471/2007/(CC)RT pret Eiropas Komisiju 

Lēmums 
Lieta 1471/2007/(CC)RT  - Uzsākta {0} 23/07/2007  - Lēmums par {0} 05/12/2007 

2004. gadā Francijas konsultāciju uzņēmums piedalījās informācijas sabiedrības tehnoloģiju 
(IST) programmā, ko atbalstīja Eiropas Komisija. Projekts ietvēra ES un Ķīnas sadarbību 
Digitālo Olimpisko spēļu programmā , kuras mērķis ir nodrošināt sekmīgu 2008. gada Pekinas 
olimpisko spēļu organizēšanu, kā arī ES un Ķīnas ilgtermiņa sadarbību IST jomā. Komisija 
piekrita samaksāt 178 415,10 EUR par sūdzības iesniedzēja dalību projektā. 

Sūdzības iesniedzējs 2005. gada jūlijā lūdza atmaksāt pirmo summu EUR 90 379.00 apmērā, 
ko samaksāja Komisija. Otrajā izmaksu deklarācijā sūdzības iesniedzējs pieprasīja atlikušo 
summu 88 036,10 EUR apmērā. Gadu vēlāk Komisija nosūtīja galīgo finanšu pārskatu, kurā 
nebija iekļauta nesamaksātā summa. Tā kā Komisija nesniedza apmierinošu skaidrojumu par 
pieprasītās summas nesamaksāšanu, sūdzības iesniedzējs vērsās pie ombuda. 

Savā atzinumā Komisija norādīja, ka tā ir panākusi vienošanos ar sūdzības iesniedzēju tiešā 
saziņā un ir atmaksājusi sūdzības iesniedzējam atlikušo summu EUR 88 036.10 apmērā. 
Sūdzības iesniedzējs norādīja, ka viņš ir pilnībā apmierināts ar veidu, kādā viņa problēma ir 
atrisināta. Viņš pateicās ombudam par viņa iejaukšanos. 

Ombuds slēdza lietu, jo Komisija bija atrisinājusi šo jautājumu sūdzības iesniedzējam 
pieņemamā veidā. 

 Strasbūrā, 2007. gada 5. decembrī 
Godātais T. kungs! 

2007. gada 29. maijā Jūs iesniedzāt sūdzību Eiropas ombudam pret Eiropas Komisiju saistībā 
ar projektu ECOSPLAN IST — līguma numurs 001970. 

https://www.ombudsman.europa.eu/etranslation
https://www.ombudsman.europa.eu/languagepolicy
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2007. gada 23. jūlijā es pārsūtīju sūdzību Komisijas priekšsēdētājam. Komisija nosūtīja 
atzinumu 2007. gada 6. novembrī. 

Mani dienesti 2007. gada 12. novembrī sazinājās ar Jums pa e-pastu, lai noskaidrotu, vai Jūs 
esat apmierināts ar Komisijas atbildi. Jūs informējāt manus dienestus, ka tas tā ir. 

Tagad es rakstu, lai jūs zinātu veikto izmeklēšanu rezultātus. 

PAR SŪDZĪBU 

Sūdzības iesniedzējs uzskata, ka attiecīgie fakti ir šādi: 

ECOSPLAN bija projekts “IST” (Informācijas sabiedrības tehnoloģijas), ko atbalstīja Eiropas 
Komisijas Informācijas sabiedrības un plašsaziņas līdzekļu ģenerāldirektorāts (“projekts”). 
Projekta galvenie mērķi bija veikt kopīgu ES un Ķīnas digitālo olimpisko spēļu stratēģisko 
plānošanu, lai nodrošinātu sekmīgu 2008. gada Pekinas olimpisko spēļu organizēšanu un ES 
un Ķīnas ilgtermiņa sadarbību IST jomā. 

Projekts tika uzsākts 2004. gada janvārī uz 18 mēnešiem ar budžetu EUR 969537, un tas bija 
jāīsteno konsorcijam (“Konsorcijs”). Konsorcijs parakstīja līgumu Nr. 001970 ar Komisiju. PDG 
Sigma Consultants (“sūdzības iesniedzējs”) bija daļa no konsorcija. 

Sūdzības iesniedzēja projekta izmaksas bija 178 415,10 EUR. Komisija pieņēma šo summu. 

Sūdzības iesniedzējs uzskatīja, ka tam ir tiesības saņemt Komisijas kompensācijas pirmo daļu, 
kas nepārsniedz 70 % no kopējām attiecināmajām izmaksām. Tāpēc pirmajā Komisijai 
iesniegtajā izmaksu deklarācijā  sūdzības iesniedzējs pieprasīja tikai EUR 90 379.00 (t. i., 
mazāk nekā 70 %). 

Pēc tam Komisijas “projekta speciālists” sazinājās ar sūdzības iesniedzēju. Saistībā ar šo 
paziņojumu sūdzības iesniedzējs uzzināja, ka šajā projekta attīstības posmā tam ir tiesības 
saņemt lielāku finansējumu no Komisijas. Tomēr, lai nekavētu maksājumu, ko tas jau bija 
pieprasījis, sūdzības iesniedzējs un “projekta vadītājs” piekrita, ka projekta beigās Komisijai 
jāveic korekcija. 

Ņemot vērā iepriekš minēto, otrajā izmaksu deklarācijā  sūdzības iesniedzējs pieprasīja atlikušo
summu EUR 88 036.10 apmērā. 

Komisija 2006. gada 1. februārī sazinājās ar sūdzības iesniedzēju, lai saņemtu dažus 
paskaidrojumus par otro izmaksu deklarāciju . Sūdzības iesniedzējs atbildēja, ka, tā kā projekta
sākumā tas bija pieprasījis tikai daļu finansējuma, atlikusī summa, t. i., 88 036,10 EUR, būtu 
jāiekļauj galīgajā maksājumā, par ko panākta vienošanās ar Komisiju. 

Komisija par šo jautājumu nav sazinājusies ar sūdzības iesniedzēju. 
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Gadu vēlāk Komisija nosūtīja galīgos finanšu pārskatus, kuros nebija iekļauts atlikušais 
maksājums EUR 88 036.10 apmērā. 

Sūdzības iesniedzējs 2007. gada 30. aprīlī sazinājās ar Komisijas “projektu vadītāju”. Projekta 
vadītājs paziņoja, ka nevar mainīt situāciju. 

Sūdzības iesniedzējs 2007. gada 3. maijā nosūtīja Komisijai vēl vienu e-pastu. Tā kā saņemtā 
atbilde nebija apmierinoša, sūdzības iesniedzējs vērsās pie Eiropas Ombuda. 

Sūdzības iesniedzējs apgalvoja, ka Komisija ir rīkojusies negodīgi, neapmaksājot sūdzības 
iesniedzējam visas attiecināmās izmaksas. 

Sūdzības iesniedzējs pieprasīja Komisijai samaksāt atlikušo summu 88 036,10 EUR apmērā. 

IZMEKLĒŠANA 
Komisijas atzinums 
Komisijas atzinumu var rezumēt šādi: 

Sūdzības iesniedzējs piedalījās vairākos projektos saistībā ar ES Piekto pētniecības un 
tehnoloģiju attīstības pamatprogrammu. ECOSPLAN bija projekts saskaņā ar minēto Sesto 
pamatprogrammu, ko īstenoja konsorcijs. Līgums (Nr. 001970) starp Komisiju un konsorciju tika
parakstīts 2003. gada 19. decembrī, un tā darbības laiks bija 18 mēneši. Sūdzības iesniedzējs 
bija daļa no konsorcija. 

Sūdzības iesniedzējs 2005. gada 8. jūlijā iesniedza savu pirmo izmaksu pārskatu, kurā lūdza 
Komisiju atlīdzināt tikai līdz 70 % no kopējām attaisnotajām izmaksām. Komisija 2005. gada 28. 
jūlijā lūdza sūdzības iesniedzējam apstiprināt šo lūgumu, jo sākotnējā līgumā nebija noteikts 
maksimālais apjoms, kas ierobežotu maksājumu. Sūdzības iesniedzējs 2007. gada 16. augustā 
apstiprināja savu pirmo izmaksu pārskatu. 

Komisija uzskata, ka sūdzības iesniedzējs kļūdaini uzskatīja, ka noteikumi, kas reglamentē ES 
Piekto pētniecības un tehnoloģiju attīstības pamatprogrammu, ir piemērojami arī attiecīgajam 
projektam. Sūdzības iesniedzējs turpināja uzskatīt, ka Komisija projekta beigās veiks korekciju. 

Komisija norādīja, ka galīgais maksājums tika veikts, pamatojoties uz sūdzības iesniedzēja 
deklarētajām izmaksām. Pēc tam sūdzības iesniedzējs uzzināja, ka tam ir tiesības saņemt 
lielāku finansējumu no Komisijas. Tāpēc sūdzības iesniedzējs lūdza Komisiju atkārtoti atvērt 
ECOSPLAN projekta maksājuma lietu. Vienlaikus sūdzības iesniedzējs iesniedza sūdzību 
ombudam. 

Komisija 2007. gada 5. jūlijā informēja projekta koordinatoru un sūdzības iesniedzēju, ka 
projekta maksājuma dokumentācija ir atsākta. Pēc sūdzības iesniedzēja un Komisijas tikšanās 
2007. gada 12. septembrī tika panākta vienošanās. 2007. gada 19. septembrī Komisija veica 
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attiecīgo maksājumu. Tāpēc Komisija uzskata, ka sūdzības iesniedzēja prasība tika 
apmierināta. 
Sūdzības iesniedzēja 2007. gada 12. un 19. novembra sarakste 
Sūdzības iesniedzējs 2007. gada 12. novembra e-pasta vēstulē paziņoja, ka ir vienojies ar 
Komisiju par viņa sūdzību. 

Sūdzības iesniedzējs uzskatīja, ka Komisija ir veikusi nepieciešamos pasākumus, lai izskatītu 
viņa sūdzību. 

Divas reizes — 2007. gada 12. un 19. novembrī — sūdzības iesniedzējs pateicās ombudam par
viņa centieniem panākt apmierinošu rezultātu. Viņš norādīja, ka bez ombuda iejaukšanās 
situācija, iespējams, nebūtu atrisināta. Sūdzības iesniedzējs arī pateicās ombudam par to, ka 
Komisijas ierēdņi nepārsniedz viņu pilnvaras, un par pakalpojumu, ko viņš sniedza Eiropas 
pilsoņiem (1) . 

LĒMUMS 
1 Sūdzības iesniedzēja apgalvojums un apgalvojums 
1.1 Sūdzības iesniedzējs bija daļa no konsorcija, kas īstenoja projektu ECOSPLAN. Sūdzības 
iesniedzējs apgalvoja, ka Komisija rīkojās negodīgi, nesamaksājot tam visas attiecināmās 
izmaksas. Sūdzības iesniedzējs pieprasīja Komisijai samaksāt atlikušo summu 88 036,10 EUR 
apmērā. 

1.2 Komisija uzskata, ka, ņemot vērā sūdzības iesniedzēja dalību vairākos dažādos projektos 
saskaņā ar ES Piekto un Sesto pamatprogrammu pētniecībai un tehnoloģiju attīstībai, sūdzības 
iesniedzējs kļūdaini uzskatīja, ka tie paši noteikumi ir piemērojami attiecībā uz līgumā noteiktā 
maksimālā apjoma esamību, lai ierobežotu maksājumu projektā. Tāpēc sūdzības iesniedzējs 
sākotnēji lūdza Komisijai atlīdzināt līdz 70 % no tā kopējām attiecināmajām izmaksām un bija 
pārliecināts, ka projekta beigās Komisija veiks korekciju. 

Šo kļūdu Komisija un sūdzības iesniedzējs ņēma vērā savos tiešajos kontaktos, un tika panākta
vienošanās. Tikmēr Komisija ir veikusi, lai atmaksātu sūdzības iesniedzējam atlikušo summu, t. 
i., EUR 88036. 

1.3 Sūdzības iesniedzējs norādīja, ka viņš ir pilnībā apmierināts ar veidu, kādā viņa problēma ir 
atrisināta. Viņš pateicās ombudam par viņa iejaukšanos. 

1.4 Ņemot vērā iepriekš minēto, ombuds uzskata, ka Komisija, šķiet, ir veikusi atbilstošus 
pasākumus, lai atrisinātu šo jautājumu, un tādējādi ir apmierināta ar sūdzības iesniedzēju. 
2 Secinājumi 
No Komisijas piezīmēm un sūdzības iesniedzēja apsvērumiem izriet, ka Komisija ir veikusi 
pasākumus, lai atrisinātu šo jautājumu, un tādējādi ir apmierināta ar sūdzības iesniedzēju. 
Tāpēc ombuds slēdz šo lietu. 

Par šo lēmumu tiks informēts arī Komisijas priekšsēdētājs. 
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Jūsu sirsnīgi, 

P. Nikiforos DIAMANDOUROS 

(1)  Franču valodā: “ Je souhaite remercier chaleureusement le Médiateur européen grâce à qui 
une risinājums a vu le jour: Sans son intervention la situation n’aurait, iespējams, pas évolué. 
Merci encore de veiller à ce que certains fonctionnaires de la Commission n’outrepassent pas 
leur droit. Je ne peux que man réjouir qu’une telle instance que celle que vous Dirigez existe 
aujourd’hui et soit au service des citoyens . 


